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Referat, møde i Klimarådet  

Tirsdag d. 10. juni 2025, kl. 17:00-19:00 

Hillerød Rådhus – Trollesmindealle 27, 3400 Hillerød 

 

Mødedeltagere: 

Allan Kastrup, DJ Miljø & Geoteknik, udpeget af C4 

Erik Helmer Pedersen, Hillerød Symbiose 

Inge Christoffersen Holding, Nordsjællands Landboforening 

Lasse Due Kjeldgaard, Hillerød Forsyning 

Oscar Brix Petersen, Den Grønne Ungdomsbevægelse 

Søren Mark Jensen, Danmarks Naturfredningsforening 

Vigga Graff Frederiksen, Frederiksborg Gymnasium og HF 

 

Øvrige:  

Kristine Naalkjær 

Lise Hornehøj Garval  

Vibeke Meno 

 

Dagsorden:  

1) Oplæg v. Rådet for Bæredygtigt byggeri 

2) Drøftelse i Klimarådet om mulige anbefalinger vedr. bæredygtigt byggeri til NMK-

Udvalget 

 

Ordinært møde i Klimarådet 

3) Valg af ordstyrer for resten af mødet  

4) Godkendelse af referat og dagsorden 

5) Korte meddelelser 

6) Kort orientering vedrørende arbejdet med den grønne trepart 

v. Vibeke, Inge og Søren 

7) Hvornår og hvordan får vi gang i uddeling af klimarådets årlige klimapris? 

8) Eventuelt 

9) Næste møde og referat 

 

1) Oplæg v. Rådet for Bæredygtigt byggeri  

Kristina Klaaborg Kjøller, politisk konsulent, Rådet for bæredygtigt byggeri  

Anna Schjerbeck, teknisk konsulent, Rådet for bæredygtigt byggeri 

 

• Introduktion til DGNB certificeringssystemet for byggeri og drift af bygninger. 

Systemet benyttes i dag ved visse byggerier og drift af bygninger af de fleste 

danske kommuner.   
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• Der kan opnås en række forskellige former for DGNB-certifikater (for Byggeri, 

Drift, Villakvarterer, Byområder mv). De mest ambitiøse certifikater opnår Platin-

status, hvorefter følger Guld-, Sølv- og Bronze-certifikation. 

• Klimapåvirkning og anvendelse af renovation g genbrug af materialer frem for 

nybyggeri vejer i stigende grad tungt som kriterier for certificering i systemet.   

• Alle kommune stiller i dag krav, i forbindelse med byggetilladelser, til CO2 aftryk 

jf. bygningsreglementet. Social og boligministeriet oplyser, at der ikke er hjemmel 

for kommuner til at stille skærpede krav i forhold til bygningsreglementet, men 

der er mange måder, hvorpå kommuner kan fremmes endnu mere bæredygtigt 

byggeri end reglementet foreskriver. 

• Én af disse måder er, hvor relevant, at benytte sig af DGBN-certificeringer, som 

kan opnås hvor bygninger bygges eller driftes mere bæredygtigt end 

bygningsreglementet kræver. 

• Hillerød Kommunes egne bygge- og de fleste renovationsprojekter - på over 20 

mio. kr. bygges fremover som DNGB-guld. 

• De krav som Hillerød Kommune stiller i forbindelse med byggeri kan ses her. 

 

Slides fra Rådet for Bæredygtigt Byggeri sendes ud sammen med referat. 

 

2) Drøftelse: Mulige anbefalinger vedr. bæredygtigt byggeri til NMK-udvalget.  

Klimarådets formandskab vil tage stilling til, om det kan udarbejde et udkast til 

anbefalinger fra Klimarådet til Natur, Miljø og Klimaudvalget med afsæt i oplægget og 

diskussionerne undermødet. Udarbejder formandskabet et sådant udkast sendes det 

rundt til rådets medlemmer til kommentering, hvorefter det færdiggøres og leveres til 

NMK-Udvalget.  

 

3) Valg af ordstyrer for resten af mødet  

Søren Mark Jensen vælges som ordstyrer. 

 

4) Godkendelse af referat og dagsorden 

Referat og dagsorden godkendes. 

 

5) Korte meddelelser 

• Sag om klimaneutralitet i 2040 blev behandlet af Natur, Miljø og Klimaudvalget 

den 3/6. Søren Mark oplyste under dette pkt., at 7 danske kommuner har 

vedtaget at de vil være klimaneutrale allerede i 2030. 

• Mere end 450 borgere har støttet op om et borgerforslag om klimaneutralitet i 

Hillerød kommune i 2040. Forslaget skal behandles på byrådet 25/6. Dagsorden 

ses på hjemmesiden 

 

6) Kort orientering vedrørende arbejdet med den grønne trepart 

v. Vibeke, Inge og Søren 

https://hillerod.viewer.dkplan.niras.dk/plan/30#/15068
https://dagsordener.hillerod.dk/vis?id=d6b0bec5-6dab-43b5-8836-162a787219f0&punktid=d02dd1c2-2cc6-4404-a631-e4a3bf17a564
https://dagsordener.hillerod.dk/vis?id=d6b0bec5-6dab-43b5-8836-162a787219f0&punktid=d02dd1c2-2cc6-4404-a631-e4a3bf17a564
https://www.hillerod.dk/demokrati-og-indflydelse/dagsordener-og-referater/
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• Arealanalyser i gang 

• Lodsejere inviteret til dialogmøde 17/6 

• Usikkerhed om retentionskort for kvælstof 

 

7) Hvornår og hvordan får vi gang i uddeling af klimarådets årlige klimapris? 

Rådet vil på et senere tidspunkt arbejde videre med hvilke muligheder, der er for at 

etablere en klimapris.  

 

8) Eventuelt:  

Klimafolkemødet d. 28.-30. august. Rådet blev orienteret om, at forvaltningen ikke 

deltager i år. Klimarådet foreslår, at Hillerød Kommune afsætter midler til hhv. klimapris 

og klimarådets deltagelse i eksterne arrangementer. Det vil ifølge forvaltningen 

forudsætte afsættelse af budget. 

Emner til kommende møder 2025:  

• Klimarådets besluttede, at det på næste møde – nok sidst i september – vil 

udarbejde udkast til nyt kommissorium og budget for rådet samt forslag til 

Klimapris. 

• Rådet besluttede desuden, at det på årets sidste rådsmøde – nok omkring primo 

december – vil fokusere på den grønne trepart. Der vil her være et oplæg fra den 

kommunale forvaltning og være input fra Danmarks Naturfredningsforening 

(Søren) og Nordsjællands Landboforening (Inge). 

 

9) Næste møde og referat 

Næste møde: Forvaltningen fremsender datoforslag til møder i sep. og dec. 2025. 

Udkast til referat fremsendes formandskabet til kommentering og efterfølgende hele 

Klimarådet. 
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